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36/2017                                                   
 

 
 

REUNIÓ REGIONAL RPG 27-03-2017 

6 mesos després de la última reunió entre els caps de la regió i els representants 

sindicals, finalment el dilluns 27 en vam fer la primera reunió de l’any.  

USPAC portava 13 punts, dels quals es van 
resoldre satisfactòriament,... CAP, NI UN.  

Les reunions regionals no són per arreglar 
res. L’administració està tancada al diàleg, 
i els comandaments ídem. Anem a les 

reunions perquè els afiliats així ho vau decidir i 

som la vostra veu i expressem les vostres 

demandes. 

Inicia el comissari, explicant millores i demanant-nos que en fem difusió. Donat el 

tracte i la permeabilitat dels caps no els hauríem de fer la feina. Però perquè ens 

deguem a vosaltres, al final del comunicat en farem esment. 

ELS PUNTS D’USPAC (alguns compartits amb altres organitzacions): 

1)PERIODICITAT DE LES REUNIONS REGIONALS 

USPAC vol saber quina periodicitat tenien les reunions, ja que hi ha instruccions 

des de Prefectura que s’han de fer trimestralment.  Resposta: Quan el comissari vol.  

2) MANCA D’EFECTIUS I EFECTES SOBRE LA SEGURETAT DELS COMPANYS/ES 

Denunciem una greu manca d’efectius a la RPG.  Especialment greu en destins de 

petites dimensions com a l’Escala, Portbou i La Jonquera. I per tant, afecta clarament 

la seguretat dels companys/es. Això obliga a desplaçar agents de les ABP’S d’origen, 

en solitari, uniformats i amb vehicles logotipats. A nivell 4 és una mala praxi i posa en 

risc innecessari la seguretat dels companys/es.  

Resposta: És el que hi ha. I diu, Si no hi hagués gent de baixa o segona activitat o 
adaptacions... això es notaria molt menys (resposta indigna). Els desplaçaments no 
són diaris (Els que ho patiu ja sabeu la freqüència!). No és possible fer 
acompanyament de l’agent desplaçat perquè es deixa de disposar d’una patrulla.  

Denunciem un problema de Seguretat de la Comissaria de l’Escala, a càrrec de 

PL, sovint sense arma. Exposem que es tracta d’una situació inconcebible en nivell 4. 
Resposta: Es el que hi ha, conseqüència d’acord provisional... des del 2008!!!!. La 
Regió diu que no poden fer res més. 

No molestem als polítics, millor jugar amb la seguretat dels mossos!! 

3) MANCA DE SEGURETAT I DE RECURSOS MATERIALS  A LA RPG 

Denunciem la manca de vehicles i que les instal·lacions són indignes. Demanen 

vehicles mampara amb capacitat per a arribar a arreu (SUV’S o 4x4), cotxe de paisà 

per l’Escala, 4x4 de paisà per a Ripoll, millora generalitzada del parc mòbil. Resposta: 
No hi ha 4x4 mampares al cos i no hi ha més cotxes a la regió.  
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LA JONQUERA: denunciem instal·lacions inadequades, amb greus deficiències de 
seguretat i projectant una mala imatge. Es demana quan es realitzaran realment les 

obres per la nova comissaria. Resposta: És un tema que no pertoca a la regió.  

PORTBOU: Denunciem que són unes instal·lacions indignes. Greu manca de 
seguretat amb vehicle, armes i uniformes fàcilment accessibles. Instal·lació d’alarma 

pendent des de temps immemorials. Pendent i sense intenció de fer-se: protecció 

recepció amb vidre i porta de seguretat. Es demana cronograma de millores. 

Resposta: En breu s’instal·larà alarma volumètrica (fa 6 mesos es va respondre el 

mateix!!!). Els temes de seguretat corresponent a comissaria tècnica.  

4) PLANIFICACIÓ ROMANENT AMB AFECTACIONS SOBRE ELS COMPANYS/ES 

Denunciem una “pràctica” que afecta la salut dels agents: Es planifica torn nit en 

diumenge, “desplanificació” de torn matí de dilluns i inici de servei en torn matí el 

dimarts. S’obliga a un agent passi del torn nit al torn matí en només 24 hores. 

Aquesta praxis pot ser el desencadenant de tot un seguit de riscos:  accidents de 

trànsit a causa de la somnolència; baixada del rendiment i atenció dels agents en 

actuacions policials complexes. Resposta: És legal. Es fa puntualment, i s’ofereix 
incrementar el descans (incrementant romanent).  

5) MALES PRAXIS PLANIFICACIÓ A L’ESCALA 

- Planificació anual sense inclusió del romanent: Segons l’acord sobre prestacions de 

servei, la planificació de l’any policial s’ha de donar a conèixer a l’inici de l’any policial 

( 1680h). Però  a la majoria no se’ls ha inclòs en la planificació anual el romanent; 

Jornades de romanent en el cap de setmana posterior al torn tarda, quan a 

l’esmentat acord es diu textualment que aquesta praxis no es pot realitzar; Es 
planifiquen dies de festa de forma injustificada, sense respondre a cap altre 

criteri que no sigui incrementar el romanent. 

Resposta: Les planificacions esmentades han estat consultades a recursos humans. 
Que les considera ajustades a dret. Si no es veu així que es vagi a una altra instància. 

6) MANCANCES, GREUS, A LES INSTAL·LACIONS DE L'ABP GIRONA 

- Denunciem mancances a l’ABP Girona: Vestidors petits, armariets minúsculs 

(on ara cal posar-hi l’armilla). Dubtem que s'avinguin a la normativa vigent; Manca 
de mampara de vidre de seguretat que protegeixi a l'agent que realitza el servei 

de recepció, en nivell 4 d'alerta antiterrorista; instem a la instal·lació de mirall a la 
sortida del pàrquing per a veure els vianants i minimitzar les probabilitats que es 

produeixi un accident; Enllumenat accés principal de la comissaria de Vista 
Alegre. La il·luminació d’equipaments públics està regulada per normativa.  

Mentre l’edifici Santa Caterina està buit i perfectament il·luminat, l’accés a la 

comissaria de Vista Alegre està a les fosques, realitzant-se el servei de porta en 

situació precària. Sovint no es pot veure clarament la persona que vol accedir des del 

carrer a l'interior; ACD: l'àrea de garjoles es troba en unes condicions realment 

precàries. Mala ventilació, que genera més risc de contagiar-se de malalties. Les 

cel·les sense vàter a dins, pel que cada cop que un detingut ho demana s'ha de sortir 

al passadís, amb el risc que això comporta,… Demanem una reforma integral de 

l'àrea de custòdia. 
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Resposta: No hi ha més espai als vestidors. Respecte a la mampara d’entrada, 
disquisició sobre el model policial de proximitat,… cap compromís en clar. Respecte al 
mirall, diuen que ho miraran, i de l’enllumenat no en traiem res en clar. Respecte a 
millores en les garjoles, dignes de qualsevol país subdesenvolupat, no creuen que 
toqui realitzar cap millora. Això depèn de l’àrea tècnica (pilotes fora).  

7) APARCAMENT ZONA VERDA VISTA ALEGRE 

Voldríem saber si tal i com es van comprometre han fet alguna gestió en aquest 
sentit. Resposta: Diuen que ho han parlat i l’Ajuntament no ho veu possible.  

8) FORMACIÓ ALTAMENT NECESSÀRIA EN TEMES DE TERRORISME 

Es demana formació específica en terrorisme. L'actuació a l'estació de l'AVE de 

Girona, on un individu afirmava que faria explotar un artefacte al tren, ha posat de 

manifest que és necessària la formació adequada i específica en terrorisme, sobretot 
per a USC, que sense ser “experts”, són els primers sempre en arribar a tot arreu.  

Resposta: S’està planificant formació. S’iniciarà de caps de torn cap amunt (el 

patruller, sempre el darrer).  L’actuació de l’AVE  la veuen satisfactòria. No veuen 
necessitat de protocol específic amb ADIF (res a veure amb el que pensen els agents 

que hi van ser, es nota que el comissari fa molts anys que no patrulla). 

9) BRÍFING ART DELEGATS SINDICALS 

Se'ns ha negat l'entrada a la sala de brífing de l'ART Girona, i no parlem del 

brífing operatiu, sinó d’entrar un cop finalitzat aquest per a explicar novetats sindicals.  

Resposta: Es va deure a una mala interpretació del cap de torn. Cap inconvenient de 
que els representants sindicals utilitzin el brífing amb els agents sortints!!!! Que parlar 
amb els agents entrants no es pot realitzar, que influeix en l’inici de servei i en el 
temps dedicat a prevenció del delicte. Que farà consulta expressa a la DGP. 

Comissari, ja ens ho donarà per escrit. Mentrestant, ho farem com sempre. 

10) PRACTIQUES DE TIR A CORRE CUITA 

Se'ns ha informat que les pràctiques de tir es realitzen amb moltes “presses” i fins 

i tot els instructors sembles estressats. Pensem que això compromet la seguretat. 

Resposta: Cap d’ARRO diu que el temps assignat a la pràctica és 30 minuts superior al 
temps real de la mateixa. Que la pràctica genera cert estrès als participants, ja que 
precisament és el que es pretén per a assimilar-ho a una situació real. Però que tot es 
realitza amb seguretat i de manera controlada. Què en l’únic supòsit en que la 
pràctica és fa de forma apressada, és quan els convocats arriben amb retard. Si el 
temps de desplaçament és major que l’assignat, s’informa i s’imputarà el real. 

11) CANVIS VOLUNTARIS ART GIRONA 

Se'ns ha informat que, darrerament, als companys de l'ART de Girona no se'ls 
permet fer canvis voluntaris de servei, com han vingut fent sempre fins fa poc 

temps, voldríem saber els motius. Resposta: Que existeix normativa escrita sobre 
aquest aspecte i que si no hi estem d’acord demanen la seva supressió a la DGP. 
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12) BRÍFING A SRC 

A petició dels companys/es de la Sala es demana de reduir els brífings diaris, i així 

disposar de més temps operatiu per a passar les novetats entre operadors de 

diferents torns (agents entrants i sortints). Altres Sales d'arreu de Catalunya, que 

funcionen igual de bé, no fan brífing cada dia.  

Resposta: Negatiu, No. El cap es qui te la potestat d’organitzar el servei com ho 
cregui oportú. I ens recorda que la jornada laboral és de 8h 30 minuts.  

13) A SALT QUAN HI HA UN AGENT DE “PICO” S'HAURIA DE QUEDAR  

A Salt quan hi ha un agent imparell (“pico”), si no pot fer patrulla amb un company/a 

de Policia Local, va a fer patrulla a Girona; o ha d'anar a OAC Santa Caterina 

independentment de la necessitat que tinguin. Salt és un lloc prou conflictiu i amb 

prou feina, com perquè si hi ha un agent desparellat es quedi a recolzar a Salt.  

Resposta: El problema s’ha agreujat des de que la SGRRHH ens va obligar a implantar 
el Q-5 (petició feta i aconseguida per USPAC), i la distribució d’agents es fa de la 
millor manera possible. Molt bé comissari, com es nota que fa un horari digne. 

ALTRES PUNTS TRACTATS PELS COMPANYS D’ALTRES ORGANITZACIONS: 

- Hi ha queixes pel model d’OAC A Blanes. EL comissari sembla que no hi veu el 
problema, diu que mirarà de tractar el tema. 

- Hi ha queixes a SRC/ST. Feliu de Guíxols: Sembla ser que un cop firmada una 

permuta de canvi de servei entre 2 agents, un d’ells té una baixa i es cancel·la 

la comissió, entenent-se que això no és legal. Resposta: Afirmatiu. Si que ho 
és. ( L’administració sempre té la raó) 

- Entrega d’armilles: Queden poques a entregar i s’entregaran properament, tot i 

que incomplint els terminis. Que alguna funda és utilitzada, però rentada i això 
és el que hi ha.  

- Males olors Banyoles: Ja es fan neteges mensuals.  

 

-Millores explicades pel comissari: Reforma dels espais a l’ABP Girona; neteja dels 

espais policials del material comissat;  instal·lació de containers per a emmagatzemar 

Marihuana (de moment a Figueres i ARRO). [USPAC ha pressionat molt per a 
resoldre aquest problema arreu, ho hem denunciat molts cops!!! De vegades 

s’aconsegueix alguna cosa, fins i tot amb la DGP]. 

 

Farem escrits adreçats a la Direcció General per a tots els 
temes no resolts (es preveu mateix resultat, però que per insistir 
no quedi!!!). Posteriorment ho denunciarem a la premsa.  

 
Catalunya, 29 de març de 2017 
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